



OPENING HOURS

Nursery school : 7.30 AM – 1.00 PM
Primary school : 7.30 AM – 2.30 PM
Wednesday : 7.30 AM – Midday

OUTFIT

- Black shoes and white sockets
- Natural Braids for girls and shaved head for boys

NURSERY SCHOOL TUITION / 200 000 FCFA

Offered : 2 uniforms + 1 Tee-shirt enfant

Payment Plan:

1st instalment with registration:100 000 FCFA

2nd instalment by End November:50 000 FCFA

3rd instalment by End January:50 000 FCFA

PRIMARY SCHOOL TUITION/ 250 000 FCFA

Offered : All programme's textbooks according to the MINEDUB list+ Sports Uniform

Payment Plan :

1st instalment with registration:100 00 FCFA

2nd instalment by End November:100 000 FCFA

3rd instalment by End January:50 000 FCFA

LEISURES- OUTINGS – GRANTS

- Christmas Three ceremony is organized each December with gifts offered to children.
- Discovery Outings for students of CM1 and CM2, Visits to Munyenga Land for students from nursery to CE2
- Grants offered at Year End to the Top Three students of each class from SIL to CM1. For CM2 pupils, Farewell gifts are offered

STUDENT REGISTRATION

Registration at **PSCB** must be guaranteed for each child before 15th of August of each year, with the payment of the 1st instalment. **Tuition is paid at any BICEC agency.**
Account Number: 06800 33 00600000- 40.

Registration Launch: 1st Monday of July each year.

Textbooks are offered by the school for free from SIL to CM1

FACILITIES

The school holds :

- A computer room
- A library
- A canteen
- A transport car with air conditioner

PRESENTATION

The « Pavillon Scolaire Chantal BIYA (PSCB) is the Bilingual Primary and Nursery School of the Orchidée Home Association. It is a laic bilingual institution. English classes are taught from nursery to CM2.

*PSCB is an **Inclusive School**. Indeed, according to the **Directing Principles of UNESCO for inclusion, inclusion entails giving a warm welcome to diversity**, taking into consideration all the students, and avoiding focus on excluded groups only. It is offering equal access to education and taking special measures for specific groups of children, without excluding them.*

***Inclusion is ensuring** that both teachers and **students feel ok with diversity** and consider it as a challenge and growth space for the learning environment rather than considering it as an issue.*

*Because « difference is not taught but must be lived », at PSCB, children learn to **“Live, Learn and communicate together”**.
Le PSCB is a school which integrates and welcome in the same room, pupils with handicap and regular pupils. This principle helps young children in understanding how to accept other people differences and being tolerant, an essential quality to have in society.*

REQUIRED DOCUMENTS

- Report Card
- Copy of the Birth Certificate (presented along with the original)
- Vaccination record presented
- Promotion Certificate for Nursery Class I



Pavillon Scolaire Chantal BIYA Une Ecole Inclusive

Arreté N° 195/J2/4865/A/MINEDUB/SG/DSEPB du 20/10/2010



ECOLE BILINGUE MATERNELLE ET PRIMAIRE

B.P : 17134 Douala-Cameroun / Tél. (237) 233 47 80 48

Email : cohecole@yahoo.fr / orchideehome@yahoo.fr

Située à Bonamoussadi à la « vallée du commissariat 12^{ème} arrondissement »



HORAIRES

Maternelles : 7h30 – 13h00
 Primaire : 7h30 – 14h30
 Mercredi : 7h30h – 12h00

TENUES SCOLAIRES

Chaussures noires et chaussettes blanches
 Les cheveux naturels sans mèche pour les filles
 et les garçons cheveux au ras.

SCOLARITE MATERNELLE / 200 000 FCFA

Seront offerts : 2 uniformes + 1 Tee-shirt enfant

Modalités de paiement :

1ère tranche à l'inscription :100 000 FCFA
2ème tranche fin novembre :50 000 FCFA
3ème tranche fin janvier :50 000 FCFA

SCOLARITE DE LA SIL-CM2 / 250 000 FCFA

Seront offerts : Tous les manuels scolaires au programme suivant la liste du MINEDUB

Modalités de paiement :

1ère tranche à l'inscription :100 000 FCFA
2ème tranche fin novembre :100 000 FCFA
3ème tranche fin janvier :50 000 FCFA

LOISIRS - SORTIES - BOURSES

- L'organisation de l'arbre de Noël en décembre de chaque année avec remise des cadeaux.
- Excursions découvertes pour les CM1 et CM2 et excursions Muyengue land pour les élèves de la PS au CE2.
- Remise de bourses en fin d'année scolaire aux trois premiers de chaque classe, de la SIL au CMI. Cadeaux souvenirs pour les finissants (CM2)

INSCRIPTION DES ELEVES

L'inscription de tout élève au **PSCB** doit être garantie avant le 15 Août de chaque année par le règlement de la 1ère tranche. **Le paiement de la scolarité se fait à la BICEC Compte Bancaire N°06800 33 00600000- 40.**

Début des inscriptions 1er lundi du mois de juillet de chaque année. Les manuels au programme sont offerts sans aucune contre partie de la SIL au CM2 à l'école.

EQUIPEMENTS

L'école dispose :

- D'une salle d'informatique
- D'une bibliothèque
- D'une cantine
- D'un mini bus hiace climatisé

PRESENTATION

Le Pavillon Scolaire Chantal BIYA, (PSCB) est l'Ecole Bilingue Maternelle et Primaire de l'Association Orchidée Home. C'est une institution laïque bilingue. L'enseignement de l'anglais se fait de la Petite Section au CM2.

Le PSCB est une **Ecole Inclusive**. Selon les **Principes directeurs de l'UNESCO pour l'inclusion, l'inclusion, c'est bien accueillir la diversité**, tenir compte de tous les apprenants, et ne pas cibler uniquement les exclus. C'est offrir un accès égal à l'éducation et prendre certaines dispositions à l'intention de certaines catégories d'enfants, sans les exclure.

L'inclusion c'est permettre tant aux enseignants qu'aux **apprenants de se sentir à l'aise avec la diversité** et d'y voir un défi et un enrichissement, pour l'environnement d'apprentissage plutôt qu'un problème.

Parce que « la différence ne s'apprend pas mais se vit », au PSCB, les enfants apprennent à « **Vivre, communiquer et apprendre ensemble** ». Le **PSCB** est une école qui intègre et qui accueille dans la classe ordinaire, les enfants en situation de handicap à côté des autres dits « normaux ». Un principe qui permet d'apprendre aux jeunes enfants, comment vivre les différences de l'autre dans la tolérance, une vertu essentielle dans la société.

PIECES A FOURNIR

- Livret scolaire ou carnet de notes
- Une photocopie de l'acte de naissance (présentation de l'original)
- Présentation du Carnet de vaccination
- Certificat de promotion pour la maternelle petite section



Pavillon Scolaire Chantal BIYA An inclusive school

Arrêté N° 195/J2/4865/A/MINEDUB/SG/DSEPB du 20/10/2010



Follows the non-stop school system

BILINGUAL NURSERY AND PRIMARY SCHOOL

Po.Box : 17134 Douala-Cameroon / Phone (237) 233 47 80 48

Email : cohecole@yahoo.fr / orchideehome@yahoo.fr

Located in Bonamoussadi at « vallée du commissariat 12^{ème} arrondissement »